

臺北醫學大學 醫學院 細胞治療與再生醫學國際博士學位學程  
博士論文撰寫說明  
(IPCTRM PhD Dissertation Writing Instructions)

1. 博士論文以英文撰寫為原則，撰寫方式一律採橫寫。(可併附 500 ~ 1000 字之中文摘要。)  
Doctoral dissertations are written in English. (A Chinese abstract of 500 to 1000 words can be attached.)

2. 論文撰寫排版參考 (Writing Typesetting Reference) :

(1) 打字及列印 (Typing and Printing)

- A. 論文一律採用 A4 規格大小 (長 29.7 公分，寬 21 公分) 之八十磅無酸模造紙單面印刷，採橫式列印。

The thesis will use one-sided printing of 80-pound acid-free papermaking of A4 size (length 29.7 cm, width 21 cm) in horizontal format.

- B. 每頁之版面設定：上邊留 3 公分、下邊留 2.5 公分、左邊留 3.5 公分、右邊留 2.5 公分，以利排版裝訂。

Layout settings for each page: leave 3 cm on the top, 2.5 cm on the bottom, 3.5 cm on the left, and 2.5 cm on the right for layout and binding.

- C. 論文字體，中文以標楷體、細明體或仿宋體；英文以 Times New Roman、Pica 或 Palatino 等正楷字體為主。封面字體大小以 16~18 點、內文字體大小以 12~14 點、行距以 1.5 倍行高為原則。

Thesis typeface, Chinese is in block type, meticulous or imitation Song style; English is mainly in block typeface such as Times New Roman, Pica or Palatino. The font size of the cover is 16-18 points, the size of the inner font is 12-14 points, and the line spacing is 1.5 times the line height.

(2) 頁碼 (Page number)

- A. 頁碼應標列於每頁下方正中央。

The page number should be listed in the center of the bottom of each page.

- B. 摘要至正文前，以 i, ii, iii, ... 等小寫羅馬數字連續編碼。

In the abstract and before the main text is continuously encoded with lowercase Roman numerals such as i, ii, iii, ....

- C. 自正文第一章以至附錄，均以 1, 2, 3, ... 等阿拉伯數字連續編碼。

From the first chapter to the appendix of the text, please use Arabic numerals such as 1,2,3, ... for consecutive encoding.

3. 論文格式編排依序為 (Document Format arrangement Reference) :
  - A. 封面：論文書封面上須印出校名、所名、碩（博）士論文、論文題目、OOO 撰、學號、OO 學年度，如封面格式。如封面格式。(Cover Page: such as cover format.)
  - B. 學位考試委員審定書\_影本。(Graduate Thesis Certification\_Photocopy)
  - C. 國家圖書館學位論文延後公開申請書\_正本(有申請延後者，才需要) (Application for embargo of Thesis\Dissertation)( Only need to fill in if you want to apply for extension)。
  - D. 宣言(Declaration. )。
  - E. 致謝(Acknowledgement)。
  - F. 目錄(Table of Contents)。
  - G. 目表格錄(List Of Tables)。
  - H. 圖形清單(List Of Figures)。
  - I. 縮寫表(List Of Abbreviations)。
  - J. 中文摘要(General Abstract in Chinese)。
  - K. 英文摘要(General Abstract in English)。
  - L. 總體概述(Overview Of Ph.D. Dissertation)。
  - M. 本文(Main text Of Ph.D. Dissertation) :
    - a. 引言(Abstract)。
    - b. 緒論(Introduction)。
    - c. 研究方法與材料\或假設(Materials and Methods \ or Hypothesis)。
    - d. 結果(Results)。
    - e. 討論(Discussion)。
    - f. 結論與展望(Conclusion and Perspective)。
  - N. 參考文獻(References)：應有一致性的格式(依字母排列)。(There should be a consistent format. (In alphabetical order.)
  - O. 圖表(Tables and Figures)：應有一致性的格式(依字母排列)。(There should be a consistent format. (In alphabetical order.)
  - P. 附錄(Appendix)：應有一致性的格式(依字母排列)。(There should be a consistent format. (In alphabetical order.)